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ANNA ODCHÁZÍ
Anna nastoupi la  do Centra U Větrníku v

srpnu roku 2017.  V  polovině roku 2018 se

stala  vedoucí  zařízení .  Od roku 2022  také

vedla  nově vzniklou Adiktologickou

ambulanci  J ihlava.  

Nyní  se  Anna rozhodla  vyměnit

adiktologické prostředí  za  oceán,  v lny,

pláže,  hory a  divočinu na druhé straně

polokoule,  kam se v   zář í  vydá.  Anně

děkujeme za mnoholetou práci  na  káčku a  v

terénu a  přejeme vše nej lepší  v  je j ím

dobrodružství .

PRACOVALA JSI NA KÁČKU VÍCE OD ROKU 2017, JAKÉ

TO TADY PRO TEBE BYLO?

A: „Bylo to pro mě určující. Práce na káčku byla moje

úplně první (na hlavní poměr) a vlastně jsem si na

začátku vůbec neuměla představit, že bych tu

pracovala 6 let, uf bylo mi tehdy vlastně 24 a měla

jsem o životě trochu jiné představy..  Ale byla to

jízda a strašně rychle to uteklo! Moc si vážím, že jsem

měla možnost tu pracovat, naučit se tu spoustu věcí a

dozvědět se, jak moc toho ještě neznám a neumím.. 

NA CO BUDEŠ RÁDA VZPOMÍNAT?

A: „Za těch skoro šest let mám pěknou zásobu

vzpomínek, obzvlášť vzácný jsou vzpomínky na

společné akce klientů a pracovníků..  

Ale myslím, že nejvíc ve mně budou žít

Pelhřimovský terény, to je prostě moje ❤ ovka!‘‘ 

Bylo to pro mě jako v jiných dlouhodobých vztazích..

Různý fáze od obrovský zamilovanosti po těžký krize,

péče, velká touha dělat věci co nejlíp, s výsledkem

často úplně opačným.. A stejně těžký je po takové

době i to loučení.. 😢‘‘



CHTĚLA BYS NĚCO VZKÁZAT KLIENTŮM A

KLIENTKÁM?

A: „Nedávno jsme s kolegy navštívili stáž v

Doléčovacím centru Renarkon v Ostravě a tam měli

na zrcadle v terapeutické místnosti napsáno "Díváš

se na jediného člověka, který může změnit Tvůj

život." Tak to mi přišlo dojemný a chtěla bych

klienty a klientky povzbudit; NEBOJTE se MÍT svoje

SNY o lepším životě a mluvit o nich se svými káčkaři

a teréňáky, oni vám rádi pomůžou! 😉  

Taky bych vám, milí klienti, chtěla poděkovat za to,

že jsem s vámi mohla být a že jste mě nechali vás

blíže poznat. Bytí s vámi bylo pro mě osobně i

profesně to nejcennější, co jsem na káčku získala‘.‘   

KAM VEDOU TVÉ DALŠÍ KROKY?

A: „Na káčku zůstávám do konce května, do konce

prázdnin budu ještě v adiktologické ambulanci,

dotahovat nějaké věci a posledního srpna

odlétám, PLNIT SI SVOJE cestovatelský SNY.

Dostala jsem Working Holiday víza na Nový

Zéland. To znamená, že tam můžu rok žít -

cestovat, pracovat (hlavně asi sbírat kiwi 😄 , ale

doufám, že zastážuju i v nějakých místních

adiktologických službách ), a chytat vlny!‘‘  

Tak ještě jednou:  Nga mihi nui ❤ 



MÁME NOVOU VEDOUCÍ!
Kvůl i  odchodu Anny bylo  potřeba naj ít

nového pracovníka,  který  post  vedoucího

převezme.  Tohoto pracovníka se  podaři lo

naj ít  v  současném týmu a od 1 .  června bude

novou vedoucí  Centra U Větrníku Klára,

která v  týmu působí  od roku 2018.

S jakými plány do nové pozice vstupuješ?  

K:  „ Inovativní  plány moc nemám.

Zlepšovat  se  vždycky něco dá,  ale  také je

důležité  věnovat se  tomu,  co funguje.

Takže v  mých plánech je  věnovat se

kl ientům a být  tu  pro ně v  dobrých i

těžkých chví l ích. ‘ ‘  

Máš z  něčeho obavy?

K:  „Určité  obavy mám, v  Káčku pracuj i  od

roku 2018 a  neustále  se  něco učím a pořád

mám pocit ,  že  těch zkušeností  nemám

dost.  Obavy tedy jsou,  zda nějakou

konkrétní  s ituaci  zvládnu,  ale  věřím,  že

tým Káčka funguje  a  nenechá mě ve

štychu.  Zároveň je  to  výzva,  se  kterou se

chci  poprat,  co  nej lépe. ‘ ‘   

A jak  se  naopak těšíš  na tvou novou

pozici?

K:  „Chci  dál  růst  a  učit  se  a  poznávat nové

věci ,  takže se  určitě  těším,  co to  všechno

přinese.  Anička byla skvělou vedoucí ,

která mě na mnoho věcí  př ipravi la,  a

ještě  chví l i  mě připravovat  bude,  takže

doufám, že  s i  z  toho odnesu to,  co  budu

potřebovat. ‘ ‘



V lednu se př ipoj i la  k  týmu sociální  pracovnice a

absolventka sociální  práce na VŠPJ  El iška.

„Předtím jsem pracovala v  nízkoprahu,  ale

vždycky mě tak nějak lákala práce právě v  téhle

oblasti .  A  sem jsem se dostala vlastně tak

trochu náhodou,  kdy jsem dostala nabídku,  š la

na výběrko a  bylo to. ‘ ‘   

A co dělá  El iška mimo práci?  „Hrozně ráda

cestuj i  a  poznávám nová místa.  A  když zrovna

nedělám věci  do školy,  tak ráda chodím na

procházky se  psem,  jdu s i  zacvičit ,  někam s

kamarády nebo s i  uvařím něco dobrého k  j ídlu. ‘ ‘  

S El iškou je  možné se  pravidelně setkávat  v

rámci  středečního terénního programu v  Telči ,

Třešti ,  Počátkách,  Žirovnici  a  okolních obcí .

PERSONÁLNÍ ZMĚNY!
V prosinci  2022  rozšíř i la  káčkové řady sociální

pracovnice Martina,  která má mimo j iné,  zkušenosti  z

pelhřimovského káčka.  „Tenkrát  jsem hledala po

rodičovské dovolené práci  v  lesnictví ,  které  jsem

čerstvě dostudovala.  Ukázalo se  to  jako nereálné,  tak

jsem zvažovala různé možnosti  a  reagovala na různé

inzeráty zaměstnání  – a  protože jsem původně

sociální  pracovník,  tak samozřejmě i  v  sociálních

službách.  Inzerát  na pracovníka Káčka mi  trochu

zavoněl  nostalgi í .  Pracovala jsem i  v  mnoha j iných

sociálních s lužbách,  na různých pozicích,  nakonec

včetně těch vysokých manažerských.  Vrátit  se  zpátky

přímo ke kl ientovi  mi  najednou připadalo jako milá

výzva. ‘ ‘ ,  uvádí  svou cestu na káčko Martina.

Po necelém půl  roce Martina dostala  pracovní  nabídku,

která nešla  odmítnou a  my se tak musíme na konci

června společně rozloučit .

Děkujeme Martině za odvedenou práci  v  káčku a  v

terénu a  přejeme vše nej lepší  v  pracovním a osobním

životě.



Po půl  roce jsme se na konci  dubna bohužel

rozlouči l i  s  pracovnicí  Giul i ,  která opouští

káčkové řady.  Děkujeme j í  za  odvedenou

práci  v  káčku a  v  terénu a  přejeme ať  se  j í

daří .

„Ačkol iv  to  není  moc veselá  s ituace,

odcházím šťastná a  mysl ím na to  pozit ivní .

Pracovat  v  téhle  oblasti  byl  můj  sen a  jsem

neskutečně vděčná Káčku za pří ležitost  s i

tenhle  sen splnit .  Odnáším si  s  sebou nové

vědomosti ,  zkušenosti ,  a le  taky skvělé

zážitky – ať  už  s  týmem nebo s  kl ienty.  Chci

tedy tak poděkovat celému týmu za to,  co

mi  předal i  a  za ten společně strávený čas.

Kl ientům chci  také poděkovat,  pracovat  s

Vámi bylo nesmírně zaj ímavé a  přej i  všem

ať se  Vám v ž ivotě daří .  Budu na těch pár

měsíců vzpomínat moc ráda a  bude mi  to

upřímně chybět. ‘ ‘  

Na začátku dubna se př idala  do káčkového

týmu nová pracovnice v  sociálních s lužbách

Sára.  „Když jsem se rozhodla v  minulé  práci

skončit ,  proj ížděla jsem si  různé nabídky

práce a  narazi la  právě na inzerát  na Káčko.

Dost  mě to lákalo a  věděla jsem,  že  chci

zůstat  pracovat  v  sociální  s lužbě. . .takže jsem

prošla  výběrovým řízením a teď od dubna

jsem tady. ‘ ‘   

A jak  s i  vybavuje  Sára svůj  první  den v  nové

práci?  „Pamatuj i  s i  už  jen,  že  jsem byla dost

nervózní . . .ale  díky kolegům i  k l ientům, se

kterými jsme byla na kontaktu,  to  ze  mě

celkem opadlo a  první  den mi  rychle  utekl . ‘ ‘

Sára bude působit  na kontaktu a  ve čtvrtečním

jihlavském terénu.



STÁŽ V KÁČKU PREVENT 99

V prosinci  2022  absolvoval  pracovník

Štěpán společně s  kolegyní  Anetou 

 stáž  v  Kontaktním centru Prevent  99,

které s ídl í  v  J indřichově Hradci .

Kontaktní  centrum Prevent  99 bylo

nově otevřeno na podzim minulého

roku.  Cí lem stáže bylo  předání  dobré

praxe a  nasbírání  nových podnětů k

rozvoj i  naší  s lužby.  „Zaujala  nás zejm.

jej ich navázaná spolupráce s  místní

nemocnicí ,  kdy mají  domluveného

pracovníka,  který v  př ípadě

reaktivního testu při jde do zařízení  a

odebere kl ientovi  ž i lní  krev kvůl i

rozboru.  Dále  je  také zaj ímavé,  že

budou přednášet  pro nemocniční

personál  o  tom,  jak jednat s  uživatel i

drog" ,  uvádí  Štěpán.  

HONZA NA STÁŽI V KOMUNITĚ
Začátkem ledna se  pracovník  Honza

zúčastni l  stáže v  Terapeutické komunitě

Sejřek,  kdy byl  zařazen mezi  k l ienty první

fáze a  sdí lel  s  nimi  nejen jej ich práva,  a le  i

téměř všechny jej ich povinnosti  a  omezení .

S  k l ienty terapeutické komunity  bydlel ,

účastni l  se  terapeutických skupin a  také

dalšího programu.   

Takovou osobní

zkušenost  mimo

jiné vnímáme

jako důležitou i

pro to,  abychom

klientům v

případě jej ich

zájmu o tuto

formu léčby

mohli  co  nej lépe

přibl íž it ,  jak

život  v

terapeutické

komunitě

vypadá.  

Při ložená fotografie  vznikla  během

terapeutického programu ve spolupráci  s

kl ienty terapeutické komunity.



VZDĚLÁVÁNÍ 
V prosinci  2022  se  pracovnice Aneta společně s

kolegou Honzou zúčastni l i  vzdělávání  v  Praze od

České asociace streetwork,  na téma Doporučené

postupy zvládání  somatických komplikací  u

uživatelů návykových látek.   

Během první  části  vzdělávání  kolegové získal i

praktické informace o  tom,  jaké zdravotní

komplikace mohou nastat  v  souvislosti  s

užíváním návykových látek -  zejm.  je j ich

nefi ltrováním a jaké mohou mít  př íznaky.   

Ve druhé části  vzdělávání  s i  kolegové prakticky

vyzkoušel i ,  jak  správně absces,  “bercák”,  č i  j iné

rány ošetř it  a  jaký zdravotní  materiál  k  ošetření

ideálně použít .  

PRACOVNÍK HONZA VSTOUPIL DO TERAPEUTICKÉHO VÝCVIKU 

„Toto vzdělávání  vnímám jako velmi  př ínosné a  prakticky využitelné pro naši  práci ,

protože jsme mnohdy prvními  osobami,  na které  se  kl ienti  s  nějakým zdravotním

problémem obrací .  V  poslední  době se  u  kl ientů č ím dál  častěj i  setkáváme s  různými

zdravotními  komplikacemi,  které  je  třeba tady a  teď řešit  (bércové vředy,  abscesy,…) ,“

uvádí  Aneta.  

V současné době je  možné s i  zvol it  z  desítek

terapeutických výcviků.  Honza s i  zvol i l

výcvik  v  př ístupu zaměřený na řešení ,  lze  je j

zařadit  do velké rodiny tzv.  systemických č i

lépe postmoderních přístupů a  jak  název

napovídá,  zaměřuje  se  na hledání  řešení

místo na podrobné analýzy problémů a

jej ich příč in  a  díky tomu dosahuje  rychle  a

efektivně pozit ivních změn.  
 Z aktivity práce se zdroji (koláž)

A co vlastně takový výcvik  obnáší?  Zjednodušeně řečeno v  terapeutickém výcviku se

člověk učí  různé teoretické perspektivy k  porozumění  k l ientovi  a  jeho s ituaci ,  osvojuje

si  teori i ,  praktické dovednosti  a  pracuje  i  se  sebepoznáváním.  



Pracovnice Gábi  se  v  l istopadu zúčastni la

stáže u  sociální  kurátorky města J ihlavy.

„Paní  Munduchová mě ochotně seznámila

s  náplní  práce sociálního kurátora.

Navzájem jsme si  předávaly své

zkušenosti ,  a  mluvi ly  jsme spolu o

možnosti  spolupráce.  Dozvěděla jsem se

potřebné informace,  které  mohu dál

předávat našim kl ientům a svým

kolegům .“ ,  komentuje  stáž  Gábi .     

STÁŽ U SOCIÁLNÍ KURÁTORKY 

DEN ZEMĚ 
V pátek 21 .4 .  se  pracovnice El iška a  Giul i

zúčastni ly  akce Den země na j ihlavském

Masarykově náměstí .  Pro návštěvníky

akce byl   př ipraven speciální  workshop,

co dělat  př i  nálezu pohozené injekční

stř íkačky a  také vědomostní  kvíz .  Do

stánku se  př iš lo  podívat  okolo 270 osob.

Jednalo se  především o děti  z  prvního

stupně základních škol  a  děti  ze

speciální  školy,  dále  pak veřejnost,

která š la  okolo (především rodiče dětí

nebo učitelé  ze  ZŠ) .  V ponděl í  17 .  4 .  proběhl  tradiční  jarní  úkl id

odpadků v  ul ic i  U Větrníku v  rámci  akce

Čistá  Vysočina.  Akce se  zúčastni l i

pracovníci  zařízení ,  kterým přiš l i  pomoct  4

kl ienti  centra.  Do úkl idu se  zapoj i l i  také

členové Adiktologické ambulance J ihlava a

Poradny pro nelátkové závis losti  v  Kraj i

Vysočina.  Celkem bylo naplněno 6  pytlů

odpadků.  Kl ienti ,  kteří  se  zapoj i l i  do

ukl ízecí  akce s i  následně za odměnu opekl i

špekáčky.

ČISTÁ VYSOČINA



Klienty seznamujeme s  naší  s lužbou a  následně probereme jej ich s ituaci ,  představy a

cí le ,  k  čemuž využíváme tzv.  in-come dotazník.  Ten s louží  k  tomu,  abychom zj ist i l i ,  s

č ím k  nám kl ienti  př ichází ,  a  zda to  dokážeme naplnit .  Vyplnění  in-come dotazníku je

dobrovolné,  a  zároveň při  jeho vyplnění  vše zůstává anonymní  a  kol ik  informací  se  nám

rozhodne kl ient  sděl it ,  je  č istě  na něm. Ať  nám toho o  sobě kl ienti  řeknou více  nebo

méně,  ven se  o  nich žádné informace nedostanou.  Všichni  pracovníci  zař ízení  jsou

vázáni  mlčenl ivostí .  

Máme zákonnou povinnost  vést  dokumentaci ,  kterou ale  opět  vedeme anonymně a

kl ienti  do ní  maj í  možnost  kdykol iv  nahlédnout.  Kl ienty vedeme v  dokumentaci  pod

kódem, ze  kterého nelze rozluštit ,  kdo jsou.  

REGISTRACE
Často od kl ientů s lýcháme,  otázky,  "Co je

potřeba k  registraci  na Káčku?"  "Nechci  se

registrovat  kvůl i  OSPODu,  rodině."

"Nechci ,  aby o  mně pol ic ie  věděla."

V Centru U Větrníku se  kl ienti  neregistruj í .

Jsme sociální  s lužba,  se  zájemci  o  s lužbu

tedy uzavíráme ústní  dohodu,  po jej ímž

uzavření  se  ze  zájemce stane kl ient.  V  této

ústní  dohodě mezi  k l ientem a CUV je

specif ikováno,  jaké s lužby u  nás bude

využívat,  že  je  uzavřena na dobu neurčitou

a že je  od ní  možné kdykol iv  odstoupit  bez

udání  důvodu.  

STATISTIKY ZA MINULÝ ROK 
Jako každý rok,  tak  i  letošní  leden byl

ve znamení  vyhodnocování  roku

předešlého,  psaní  závěrečných zpráv,

a  k  tomu nezbytně potřebujeme i

některé statist iky,  které během

celého roku zaznamenáváme.



CENTRUM U VĚTRNÍKU SVOU ÚČASTÍ OŽIVÍ FESTIVALOVOU
SEZONU 

Stejně jako tomu bylo  v  minulém roce,  i  letos

budeme přítomni  na někol ika převážně hudebních

festivalech v  lokal itách,  kde se  v  rámci  naší  práce

pohybujeme.   

Účastníkům festivalů  poskytujeme možnost  se

bezplatně otestovat  na hladinu alkoholu v  dechu,

nechat  se  otestovat  na virová onemocnění

hepatit idy typu B,  C,  syf i l is  nebo HIV.  Mimo to se

s  účastníky festivalu  bavíme i  o  tématech

spojených s  užíváním psychoaktivních látek.   

A  kde nás tedy letos  můžete potkat?  O naší  účasti

jednáme s  festivaly  Vysočina fest  v  J ihlavě,  Jatka

fest  v  Pacově,  Bernard fest  v  Humpolci ,  v  Telči  jsou

to pak tradičně Prázdniny v  Telči  a  Festival  v  Telči

2023,  na Pelhřimovsku bychom se rádi  znovu

objevi l i  na  punkovém festivalu  Kravín fest  ve

Chválkově.  Tak na viděnou.  

KURZ MEDIACE
Pracovnice Gábi  se  v  prosinci  zúčastni la

kurzu,  který  byl  zaměřen na použit í

mediace v  sociální  oblasti .  „Kurz  mě

seznámil  s  t ím,  jak by se  dala použít

mediace při  práci  s  k l ienty v  sociálních

službách.  Nauči la  jsem se,  jaké jsou c í le ,

pr incipy a  výhody mediace a  jak by se

prakticky dala mediace provádět  na

základě mediačních technik  a

dovedností .“   

Jako každý rok proběhla  akce Vánoce na

káčku.  Pro všechny kl ienty byl

připravený ř ízek a  bramborový salát ,

cukroví  a  dalš í  drobné občerstvení .

Každý z  k l ientů obdržel  vánoční  dárek.

Kl ienti  měl i  také možnost  vyzkoušet  s i

typické zvyky a  tradice,  které jsou se

Štědrým dnem spojeny.

VÁNOCE NA KÁČKU



V květnu letošního roku tomu byl  rok,  co  své

dveře otevřela  svým kl ientům služba

Adiktologická ambulance J ihlava.  A  proč o  tom

píšeme v  našem newsletteru? Služba s ídl í  ve

stejné budově jako Centrum U Větrníku a  někteří

naši  pracovníci  navíc  částečným úvazkem pracuj í

právě i  v  Adiktologické ambulanci .     

A  kde je  v lastně mezi  těmito dvěma službami

rozdí l?  V  ž ivotě uživatelů drog může při j ít

moment,  kdy č lověk vl ivem různých důsledků

spojených s  užíváním,  dospěje  k  rozhodnutí

změnit  svůj  vztah k  drogám a začíná přemýšlet  o

snižování ,  kontrolovanějším užívání  nebo úplné

abstinenci .  To ale  nemusí  být  úplně jednoduché,

zvláště pokud je  na to  č lověk sám.  My v  káčku vás

na této cestě rádi  podpoříme a  nabídneme

podporu například ve zprostředkování  léčby.     

Jedna z  možností  je  i  navštívit  Adiktologickou

ambulanci ,  kde svých c í lů  můžete formou

individuálních konzultací  a  skupinové práce za

podpory terapeutů dosáhnout.   

ADIKTOLOGICKÁ AMBULANCE JIHLAVA V DUBNU OSLAVILA SVÉ
PRVNÍ NAROZENINY 

PŘEDNÁŠKA PRO PRACOVNÍKY Z ODDĚLENÍ PREVENCE
MĚSTSKÉ POLICIE V lednu proběhla  přednáška pro pracovníky Prevence

Městské pol ic ie  J ihlava.  V  úvodu byla  pracovníkům

ukázána budova káčka.  V  rámci  přednášky byla

představena naše č innost  a  dále,  jak  komunikovat

s  osobami pod vl ivem návykových látek,  co  dělat  a  jak

mluvit  s  osobami zažívaj íc í  bad tr ip  a  toxickou

psychózu.  Během přednášky se  dostalo  i  na téma

léčby,  účinků návykových látek apod.  



NAŠI DONÁTOŘI

Děkujeme také všem podnikatelům, firmám i jednotlivcům,
kteří nás podporují v naší činnosti.

Děkujeme za podporu


